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Sammanträdet som ingick i planerings- och utbildningsdagen och hölls på Best Western 

Kom Hotell, lokal Oxen, kl. 09.00–15.30 

 

§ 1. Sammanträdet öppnas 

Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.  

 

§ 2. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes.  

 

Till övriga frågor anmäldes frågan om anhörigstöd. 

  

§ 3. Utseende av protokolljusterare 

 Elisabet Hellaeus utsågs att tillsammans med ordföranden Charlotte Norlin justera dagens 

protokoll. 

 

§ 4. Datum för protokolljustering 

Protokollet justeras via e-post och undertecknas vid rådets nästkommande sammanträde, 

2011- 10-13. 

 

§ 5. Föregående protokoll  

Föregående protokoll 2011-08-11 godkändes och lades till handlingarna.  

 

§ 6. Presidiet var inbjudet för en gemensam dialog 

Rådet påminde presidiet om vikten att ”få komma in i ärenden” på tidigt stadium för att 

kunna påverka med synpunkter om tillgänglighet för människor med 

funktionsnedsättning. Rådet frågade om hur nämnden arbetar kring dessa frågor. 

(JS) Arbetet kan förbättras men vad gäller tillgänglighet så styrs en del av frågorna 

centralt i staden. Tillgänglighet är ett viktigt utvecklingsområde. 

(GM) Förvaltningen ansvarar för de egna verksamheternas tillgänglighet. Förvaltningens 

roll är att trygga på och lotsa vidare frågorna som hanteras utanför förvaltningens 

ansvarsområde till olika nämnder. 

  

Rådet frågade om hur man arbetar kring frågorna om tillgänglighet och 

serveringstillstånd. Rökförbudet inomhus har lett till sämre framkomlighet på trottoarer 

för synskadade och rullstolsburna. 
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(GM)Många av frågorna hanteras av Trafik- och renhållningsnämnden. Förvaltningen har 

sökt pengar för arbete med tillgänglighet för parkmiljögruppen 

 

Nämndordförande Johan Sjölin ställde frågan om vilka förväntningar rådet har på 

nämnden och hur kan nämnden utveckla sitt arbete avseende handikappfrågor. 

 

Rådet svarade att det är viktig att kunna påverka i tid och att etablera tänkandet kring 

handikappfrågor. 

 

(GM) Mailkontakt i tidigare skede kan underlätta samt utvecklandet av 

nätverkskommunikation. Det är viktigt att inte ge upp. 

(JS) En bra dialog och uppbyggande av nätverket kan underlätta kommunikation. 

 

Diskussion fördes sedan kring förflyttning av Lotsen. Rådet utryckte oro över att resan 

blir för lång för deltagare från Östermalm. 

 

Presidiet delade inte rådets oro över förflyttningen av Lotsen till Norrmalm. Det kan ta tid 

innan deltagare hittar dit men alla kan hjälpas åt att sprida information om verksamheten. 

Innerstaden är inte stor. Lotsens verksamhet är en öppen verksamhet utan kontroll och 

inriktar sig mot återhämtning och drivs i RSMH`s regi. Biståndshandläggare och 

boendestödsteamet kan vara behjälpliga att motivera sina klienter att delta i Lotsens 

verksamhet. Det viktigaste är att bryta isoleringen och där har också andra organisationer 

en stor uppgift att ta kontakt med de människor som stadsdelsförvaltningen inte når. Det 

är en långsiktig motivationsprocess som kommer att ta tid. 

 

(JS)Det är bra att uppmuntra människor att söka upp olika slags träffpunkter, bygga upp 

nätverk och att ta kontakt. 

  

Ordförande tackade presidiet för ett konstruktivt möte och önskar ett fortsatt gott 

samarbete. 

 

§ 7. Stadsdelsförvaltningens pågående ärenden 

 Anna-Lena informerade om att tertialrapport nr 2 kommer att MBL-förhandlas 

tisdag 20 september. Angående budgeten har hela förvaltningen ett överskott på 

4,6 mnkr. Socialtjänsten har ett totalt underskott på - 6,9 mnkr, dels beroende på 

att förvaltningen har fått mindre pengar gällande försörjningsstödet jämfört året 

innan samt ökat antal ärenden och att färre har kommit in på arbetsmarknaden än 

prognostiserat. Det finns också ett underskott inom verksamhetsområdet 

funktionsnedsättning. Inom båda verksamheterna har konsult inkopplats för 

genomgång av samtliga ärenden för att få klarhet i vilka kostnader som ökar och 

vilka åtgärder som vi ytterligare kan vidta. 
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Samtliga närvarande tjänstemän utryckte en önskan om bättre samordning mellan 

stad och landsting, framförallt vad gäller budget. Kanske att det bör finnas en 

central budget för att slippa dragkamp mellan olika delar t.ex. kommun och 

landsting vilket Rådet instämmer.  

 Carpe Diem har kompletterat sin ansökan om föreningsbidrag. Carpe Diem har av 

förvaltningen blivit erbjuden att ha sin filmklubb på torsdagar på Lotsens gamla 

lokaler och caféverksamhet lördag-söndag på Sibyllegatan 52. Förvaltningen 

föreslår nämnden att bifalla ett föreningsbidrag på 15 000 kr för 2011-2012.  

Ärendet tas upp på nämndsammanträdet den 29 september. 

 Tillgänglighetsvandring kommer att ske den 12 oktober kl. 15.00, samling utanför 

biblioteket i Fältöversten. Nämnden inbjuds att delta. 

 

§ 8. Information från Familjeenheten, barn och ungdomar 0-20 år med 

funktionsnedsättning 

Leif berättar att budgeten är mycket tajt och ett mindre underskott prognostiseras. 

Biståndsbedömningar måste vara noggranna. Arbetet försvåras också av att 

Bedömningskansliet ersätter utgifter först i efterhand.  Gruppen autism-asberger med 

våldsbeteende är mycket resurskrävande. Kostnader för korttidsboende upp till 24 år har 

ökat men man har inte fått någon kompensation från staden.  

 

§ 9. Information från Stöd och serviceenheten 

Håkan berättar att 40 % av ungdomar 19-23 har både insatser enligt LSS och insatser från 

socialtjänsten. Enheten budgeterar ett underskott på -2,5 mnkr. Håkan efterlyser bättre 

psykiatriska behandlingsinsatser för klienter boende i egna lägenheter för att minimera 

störning i boendet. 

 

§ 10. Övriga frågor  

Anhörigstöd.  

Stadsdelsförvaltningen har påbörjat processen med anhörigstöd. En person arbetar med 

frågan. Man undersöker möjligheten om ett samarbete med Kungsholmen och Norrmalm. 

Anna-Lena ber att få återkomma lite längre fram i tiden. 

 

§ 11. Datum för nästa möte  

Tillgänglighetsvandring sker den 12 oktober kl. 15.00–16.30, samling utanför biblioteket 

på Vältöversten. 

Nästa rådsmöte är den 13 oktober på Värtan, Karlavägen 104, kl. 15.00–16.30 

 

§ 12. Avslutning  

Ordföranden tackade alla närvarande och avslutade mötet.  

 

Efter avslutat rådsmötet hade rådet möjlighet att ställa ytterliga frågor till Håkan och Leif 

om arbetet i respektive enhet. 

 

Under eftermiddagen berättade parkmiljögruppen om sin organisation och om sitt arbete 

med restaurering av parker på Östermalm. 
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Bilaga 

 

Fixar Felix 

 

 


